
                                                                                                  
 

  Ročník XVII.                                                         číslo 4                                                     Prosinec 2010 

 

SLOVO STAROSTKY 
 

Vážení spoluobčané, 

se závěrem roku 2010 ukončilo svoji činnost bývalé 

zastupitelstvo a svoji práci začalo zastupitelstvo nové. Do 

zastupitelstva obce byli zvoleni: Pavel Vyoral, Jana 

Dřímalová, Ing. Ivan Dort, Marta Koppová, Radim Pospíšil, 

Renata Beňačková a Václav Pospíšil. Všichni děkujeme 

občanům za podporu a vyslovenou důvěru. Doufáme, že 

vytvoříme dobrý tým a budeme pracovat tak, abyste si mohli 

na konci našeho volebního období říct: „Volili jsme dobře“. 

Já osobně jsem velmi ráda, že máme v zastupitelstvu nové 

mladé tváře. Je to důkaz toho, že mladí mají zájem o dění 

v obci a chtějí se spolupodílet na chodu obce. Je velmi dobré, 

že my „staří, okoukaní“ máme své následovníky.  

Na ustavujícím zasedání byla starostkou obce zvolena Marta 

Koppová a místostarostou Pavel Vyoral. Vím, že někdo je 

s osobou starosty a místostarosty spokojen, někomu je to 

jedno a někdo je nespokojen. Ale tak to v životě bývá. Není 

člověk  ten,  aby  se  zavděčil  lidem  všem.  Právě proto jsme  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

považovali za nejlepší, aby místostarosta 

byl z jiné kandidátky než starosta.  Jsem 

přesvědčena o tom, že s Pavlem 

vytvoříme dobrou dvojici, která se bude 

vzájemně doplňovat. Určitě mě zastoupí 

tam, kde já bych pokulhávala, a to 

hlavně ve stavebních a technických 

věcech. Optimisticky vidím i fungování 

ostatních členů zastupitelstva.  

Pokračování na str. 4 
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2 Ze zasedání zastupitelstva obce 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 
7. 10. 2010: 

 

1. Vyřazení majetku obce. Schválilo vyřazení 
nefunkčního a poškozeného majetku na základě 
inventarizace ke dni 31. 12. 2009. Vzalo na vědomí 
mimořádnou inventarizaci, která bude provedena po 
volbách za účelem předání majetku obce. 

2. Rozpočtové opatření. Schválilo rozpočtové opatření 
č. 5/2010. Týká se především dotace a výdajů na 
volby, příspěvků od občanů na přípojky E.ON 
Strážná, darů od obyvatel, údržby chodníků, 
kanalizace a vodovodu, příspěvku na plavecký výcvik 
a odměn zastupitelů v souvislosti s volbami.  

3. Pronájem pozemků. Schválilo pronájem pozemků p. 
č. 311/6 a 311/7 v k. ú. Hostišová k zemědělskému 
využití panu T. Kutrovi. Nájemné bude činit 0,20 
Kč/m2, nájem na dobu neurčitou. 

4. Smlouva E.ON. Schválilo Smlouvu o budoucí 
smlouvě o zřízení práva odpovídajícího věcnému 
břemeni mezi obcí Hostišová a E.ON a.s. Věcné 
břemeno spočívá v umístění nového kabelového 
vedení NN, pojistkové skříně a uzemnění na 
pozemcích p. č. 149, 172/55 a 356/2. Břemeno je 
zřízeno na dobu neurčitou za jednorázovou úplatu 
8.000,- Kč. Kabelové vedení bude položeno 
v souvislosti se stavbou rozhledny na Strážné. 

5. Žádost Hostband. Vzalo na vědomí oznámení 
o konání akce Hostišovské folkové koštování dne 5. 
11. 2010 od 19.00 do 02.00 hod. Vzalo na vědomí 
žádost o bezplatný pronájem sálu a společenské 
místnosti. 

6. Žádost pana V. Cieslara. Schválilo sepsání smlouvy 
o smlouvě budoucí na odkoupení části pozemku p. č. 
57/1. Žadatel má v úmyslu prodat RD č. p. 7, kde 
přístup k němu tvoří část pozemku 57/1, který je ve 
vlastnictví obce. Obec získala pozemek bezplatným 
převodem od státu a je vázána do roku 2012 
nepřevádět jej na třetí osobu. Z tohoto důvodu není 
možno v současné době pozemek odprodat, ale lze 
sepsat smlouvu o smlouvě budoucí. Prodávaný 
pozemek bude vymezen stávající zídkou (vč. zídky) 
a bude prodán za cenu v té době v místě prodeje 
obvyklou. 

7. Různé, diskuse. M. Hořčica – poděkoval finančnímu 
výboru a paní účetní za dobrou spolupráci. Seznámil 
se stavem plnění rozpočtu k srpnu 2010. Část závazku 
za inženýrské sítě v lokalitě Strážná zůstane do 
příštího roku, a to ve výši 1 mil. Kč. V. Zapletal – 
oprava cesty ke Lhotce: bude opravena ještě toto 
volební období. Občané provedli sbírku, zbytek 
financuje obec ve spolupráci s firmou ZEKO, Zemet a 
JM Racing. R. Karlík – poničená čekárna: definitivní 
závěr vyšetřování Policie ČR – pachatel neznámý. 

ZASTUPITELSTVO OBCE NA USTAVUJÍCÍM ZASEDÁNÍ 

DNE 11. 11. 2010: 
   

1. Složení slibu. Předsedající přečetl slib stanovený v § 
69 odst. 2 zákona o obcích. Všichni členové 
zastupitelstva pronesením slova „slibuji“ a podpisem 
složili slib. 

2. Určení ověřovatelů a zapisovatele. Určilo 
ověřovateli zápisu pana Radima Pospíšila a pana Ing. 
Ivana Dorta. Určilo zapisovatelem paní Janu 
Dřímalovou. 

3. Program zasedání. Schválilo návrh programu 
v souladu s pozvánkou na zasedání zastupitelstva. 

4. Jednací řád. Schválilo jednací řád ve znění, v jakém 
bylo členům předloženo k nastudování. 

5. Volba starosty a místostarosty. a) Schválilo zvolení 
jednoho místostarosty. b) Určilo, že starosta bude pro 
funkci dlouhodobě uvolněn. c) Zvolilo starostkou obce 
paní Martu Koppovou. d) Zvolilo místostarostou obce 
pana Pavla Vyorala. 

6. Zřízení výborů. Zřídilo finanční výbor – předseda 
Jana Dřímalová, kontrolní výbor – předseda Václav 
Pospíšil a sociální, kulturní a sportovní výbor – 
předseda Renata Beňačková. 

7. Diskuse. Poděkování za vykonanou dosavadní práci 
bývalého starosty pana Milana Šestáka, shrnutí plánu 
obce na stanovené volební období, námitky k volbě 
místostarosty jednotlivými občany. Závěr – přání 
občanů obce: Aby zvolené zastupitelstvo pracovalo 
jako tým a dokázalo všem občanům, že jejich 
hlasy byly dány těm správným lidem. 

 
ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ  

DNE 25. 11. 2010: 
   

1. Finanční zpráva. Vzalo na vědomí finanční zprávu za 
leden – říjen 2010, kterou přednesla předsedkyně FV 
Jana Dřímalová. Závazky obce 1 251 789,- Kč, do 
konce roku má být dluh snížen na 1 mil. Kč. Byl 
proveden rozbor pohledávek, které se budou 
měsíčně kontrolovat a urgovat, aby došlo 
k eliminaci dlužníků obce. 

2. Pracovní místo. Schválilo zřízení pracovního místa na 
úklid a údržbu obce s podporou Úřadu práce ve Zlíně, 
který může poskytnout dotaci. Výše mzdy by měla být 
11.500,- Kč hrubého. 

3. Volba členů výborů. Finanční výbor – Alena 
Pakostová, Ing. Pavel Konečný, Ing. Ivan Dort. 
Kontrolní výbor – Vít Zapletal, Milan Šesták. 
Sociální, kulturní a sportovní výbor – Iveta 
Dovrtělová, Mgr. Dagmar Mynářová, Roman Dřímal.                      
kkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkkk» 
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3 Výsledky voleb 

4. Odměny. Schválilo odměny neuvolněných členů 
zastupitelstva obce ve stejné výši, v jaké stanovilo 
minulé zastupitelstvo: místostarosta 6.540,- Kč, člen 
ZO + předseda výboru 990,- Kč, člen ZO + člen 
výboru 720,- Kč, člen ZO 230,- Kč. Schválilo 
odměnu členům výborů, kteří nejsou členy 
zastupitelstva obce, ve výši 490,- Kč (mimořádná 
odměna, ne měsíční příjem). 

5. TJ Sokol Mysločovice. Žádost TJ Sokol 
Mysločovice o finanční příspěvek ve výši 6.000,- Kč 
nebyla projednána z důvodu žádosti na rok 2010, jež 
byl splněn ve výši 3.000,- Kč. TJ Sokol bude vyzván, 
zda nedošlo k chybně uvedenému zdaňovacímu 
období. 

6. Žádost Naděje, o. s. Schválilo žádost o dotaci na 
provoz sociálně terapeutické dílny Naděje, o. s. 
Otrokovice na rok 2011 ve výši 2.000,- Kč. 

7. Hračky MŠ. Schválilo žádost o finanční příspěvek 
na hračky a hrové pomůcky pro děti z MŠ 
Mysločovice ve výši 2.000,- Kč. 

8. Žádost SPRP Olomouc. Schválilo žádost o finanční 
příspěvek Středisku pro ranou péči Olomouc na rok 
2011 ve výši 2.000,- Kč.  

9. Nabídka CZREGION. Vzalo na vědomí nabídku 
CZREGION – celostátní informační portál. 
K nabídce se vrátí v průběhu roku 2011 a zhodnotí 
význam inzerce pro obec. 

10. Věcné břemeno E.ON. Neschválilo Smlouvu 
o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemeni 
s firmou E.ON Distribuce, a. s. Bude požadována 
výše úplaty místo původní 5.500,- Kč bez DPH na 
novou ve výši 28.000,- Kč, která byla vypočítána dle 
položené kabeláže a zbudování pilířů. 

11. Splátkový kalendář. Schválilo žádost manželů Petry 
a Pavla Vyoralových o splátkový kalendář na závazek 
vůči obci ve výši 16.000,- Kč. Měsíční umořování 
bude probíhat ve výši 2.000,- Kč. 

12. Vánoční strom přátelství. ZO bude pokračovat 
v tradici Vánočního stromu přátelství. Bude se konat 
28. 11. 2010 ve 14.00 hodin, sraz u kaple. 

13. Diskuse. Vzhledem k vandalství, které se 
v poslední době koná na autobusové zastávce 
v naší obci, je nutné se nad touto skutečností 
zamyslet. Pokud 
bude chycen viník, 
který na ní páchal 
škodu, bude mu tato 
škoda vyčíslena 
a požadována úhrada. 
Jméno viníka bude 
zveřejněno. 

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA 

OBCE 15. A 16. ŘÍJNA 2010 

 
Volební strana č. 1 – Sdružení pro obec 669 hlasů 
1. Ivan Dort 108 hlasů 
2. Milan Kovář 94 hlasů 
3. Pavel Vyoral 123 hlasů 
4. Zuzana Dortová 61 hlasů 
5. Jana Dřímalová 110 hlasů 
6. František Vlček 96 hlasů 
7. Alena Jurčíková 59 hlasů 
8. Ivana Cieslarová 18 hlasů 
 

Volební strana č. 2 – KDU-ČSL 830 hlasů 
1. Marta Koppová 137 hlasů 
2. Radim Pospíšil 110 hlasů 
3. Václav Pospíšil 81 hlasů 
4. Renata Beňačková 150 hlasů 
5. Rudolf Karlík 110 hlasů 
6. Jiří Němec 114 hlasů 
7. Petr Zapletal 128 hlasů 
 
 

JMÉNA ZVOLENÝCH ČLENŮ ZASTUPITELSTVA 
 

Volební strana č. 1 – Sdružení pro obec 
1. Pavel Vyoral 123 hlasů 
2. Jana Dřímalová 110 hlasů 
3. Ivan Dort 108 hlasů 
 

Volební strana č. 2 – KDU-ČSL 
1. Renata Beňačková 150 hlasů 
2. Marta Koppová 137 hlasů 
3. Radim Pospíšil 110 hlasů 
4. Václav Pospíšil 81 hlasů 
 
 

JMÉNA NÁHRADNÍKŮ 
 

Volební strana č. 1 – Sdružení pro obec 
1. František Vlček 96 hlasů 
2. Milan Kovář 94 hlasů 
3. Zuzana Dortová 61 hlasů 
4. Alena Jurčíková 59 hlasů 
5. Ivana Cieslarová 18 hlasů 
 

Volební strana č. 2 – KDU-ČSL 
1. Rudolf Karlík 110 hlasů 
2. Jiří Němec 114 hlasů 
3. Petr Zapletal 128 hlasů 
 
Volební účast: 66 % 

    

        VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
    

Nové zastupitelstvo 

zahájilo svoji činnost 

úklidem čekárny, kde 

někdo rozbil okna.  
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4 Nové zastupitelstvo obce 

 

 

RECYKLUJME 
HRAVĚ!  

 
 

 ZASTUPITELSTVO OBCE 

Marta Koppová starostka obce 

Pavel Vyoral místostarosta 

Renata Beňačková člen ZO 

Jana Dřímalová člen ZO 

Radim Pospíšil člen ZO 

Ing. Ivan Dort člen ZO 

Václav Pospíšil člen ZO 

 

VÝBORY ZASTUPITELSTVA 

OBCE 

Finanční výbor 

předseda Jana Dřímalová 
členové Alena Pakostová 
 Ing. Pavel Konečný 
  
Kontrolní výbor 

předseda Václav Pospíšil 
členové Milan Šesták 
 Vít Zapletal 
 
Sociální, kulturní a sportovní výbor 

předseda Renata Beňačková 
členové Iveta Dovrtělová 
 Roman Dřímal 
 Mgr. Dagmar Mynářová 
 Radim Pospíšil 
 

ÚŘEDNÍ HODINY 

Starostka 

ÚT 8.00 – 11.00, 14.00 – 17.00  

ČT 8.00 – 11.00, 14.00 – 16.00 

Místostarosta  

ČT 14.00 – 16.00 

Účetní 

PO 8.00 – 11.00, 14.00 – 17.00 

ÚT 8.00 – 11.00 

ST 8.00 – 11.00, 14.00 – 17.00 

ČT 8.00 – 11.00 

Pokračování ze str. 1 

Jana Dřímalová - svojí profesí účetní - se ujme finančního výboru, 
Václav Pospíšil se svojí zkušeností s prací v zastupitelstvu povede 
kontrolní výbor. Renata Beňačková – zdravotní sestra – bude 
předsedat sociálnímu, kulturnímu a sportovnímu výboru. Radima 
Pospíšila - profesí výpočetní technik – čeká nelehká práce správy 
výpočetní techniky na úřadě. A tak mohu jenom konstatovat, že 
složení nového zastupitelstva je velmi slibné a každý člen zde najde 
své místo k uplatnění. 
Všichni (zastupitelé) jsme se již seznámili s finanční situací v obci. 
Po této stránce nás čeká nelehké období. V příštím roce musíme 
splatit milionový závazek z výstavby inženýrských sítí na Strážné. 
Budeme muset proto velmi omezit výdaje. Doslova obracet každou 
korunu a v podstatě se omezit jenom na základní chod obce. Ale to 
samozřejmě neznamená, že založíme ruce a nebudeme nic dělat. 
Tento rok využijeme k přípravě vybraných investičních projektů, 
abychom mohli v dalších letech žádat o dotace a začít s jejich 
realizací. 
 

Milí spoluobčané, konec roku je neodmyslitelně spojen s vánočními 
svátky. Měly by to být svátky klidu, míru a pokoje. Vím, že finanční 
nouze nám přináší mnohé problémy, ať už v obci nebo doma, ale 
peníze přeci jenom nejsou tou nejdůležitější hodnotou v životě lidí. 
Mnohem důležitější je láska, vzájemná úcta, pochopení a tolerance. 
Přeji vám všem, aby těch finančních problémů bylo co nejméně 
a naopak lásky ve vašich domovech i v obci co nejvíce. 

Marta Koppová 

 

Je po volbách… 
 

V tomto zamyšlení nad výsledky voleb do zastupitelstva obce bych 

chtěl osobně poděkovat panu Ing. Dortovi. Pan Dort má největší 

zásluhu na vytvoření naší kandidátky pod názvem Sdružení US, NK. 

Díky panu Dortovi vznikla téměř za pět minut dvanáct druhá 

kandidátka pro volby do zastupitelstva. I já jsem se na této 

kandidátce objevil hlavně proto, aby občané měli možnost výběru 

mezi dvěma stranami. Kdyby totiž byla jen jedna kandidátka strany 

KDU-ČSL, bylo by zbytečné volby v obci pořádat. Volby dopadly 

tak, jak dopadly. Je jen škoda, že k volbám přišlo o 15% voličů méně 

než v roce 2006. Vyšší volební účast by naší kandidátce Sdružení 

US, NK možná dala šanci na větší úspěch. 

Nestalo se tak, a poměr zastupitelů 4 ku 3 hovoří pro KDU-ČSL. 

A podle mého názoru se po volbě starostky a místostarosty může 

stát, že poměr křesel bude pro KDU-ČSL ještě příznivější, a to 5:2. 

Novému zastupitelstvu přeji co nejvíce úspěchů v práci pro blaho 

obce. Kroky zastupitelstva se budu 

samozřejmě snažit maximálně 

sledovat. 
František Vlček 
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5 Povolební ohlédnutí  

 

 

RECYKLUJME 
HRAVĚ!  

Poděkování 
 

Klíčová bude osoba starosty a místostarosty. Někteří 

v získání těchto funkcí mohou spatřovat získání 

prestiže, jiní jistý zdroj příjmu. Já v nich však vidím 

především obrovskou zodpovědnost a spoustu práce, 

zvláště zde na vesnici, kdy starosta nemá k dispozici 

štáb podpůrného personálu – jen a pouze ostatní 

zastupitele a případné dobrovolné pomocníky z vašich 

řad. Za sebe mohu prohlásit s plnou odpovědností, že 

po těchto, veskrze nevděčných funkcích, nikterak 

neprahnu. Z potřeby získání prestiže jsem již vyrostl 

a finančně jsem též zajištěn. Pokud by se však stalo, že 

mi vyslovíte svou důvěru a získám dostatečný počet 

vašich hlasů, jsem připraven, při dostatečné podpoře 

ostatních zastupitelů, na sebe toto břemeno vzít 

a poctivě přispět ke společnému dílu podle svých 

nejlepších schopností a vědomostí. 
 

Tento text jsem napsal v závěru svého osobního 

představení se v našich volebních novinách, vydaných 

před nedávnými komunálními volbami v naší obci. 

S odstupem doby konstatuji, že nemám důvod na něm 

cokoliv měnit. 

Důvěru vás, voličů, jsem spolu s dalšími dvěma 

kandidáty získal. Za ni bych, na tomto místě, velice rád 

poděkoval všem, kdo mně i dalším našim kandidátům 

dali svůj hlas. K naplnění mého slibu to byla, jak by 

řekl matematik, podmínka nutná, nikoliv však 

postačující. K tomu byla ještě potřebná podpora 

ostatních zvolených zastupitelů. Ta se však, zvláště 

pak ze strany tábora vítězné KDU-ČSL, nedostavila.  

Nechci zde rozebírat všechny okolnosti, které 

předcházely volbě starostky a místostarosty. Jejich 

výsledkem však je, že po tomto aktu má vítězná strana 

v zastupitelstvu 5 hlasů a naše již jen 2 a to ještě 

s otazníkem. V každém případě musím konstatovat, že 

všichni, kdo se o tento výsledek postarali, ze mne sňali 

veliké břemeno. Je velice pravděpodobné, že jim za to 

časem též poděkuji. Nevím však, jestli jim za to 

poděkují někteří jejich voliči. I z pozice opozičního 

zastupitele lze pro dobrý rozvoj obce udělat hodně. 

Záleží na jeho vůli a výdrži. Ty mi nechybí a věřím, že 

ani v budoucnu chybět nebudou. Věřím, že i v této roli 

se podaří náš volební program naplnit. 

Ivan Dort 

Nové zastupitelstvo 
 

Bylo zvoleno nové zastupitelstvo, které vzešlo ze 

dvou volebních stran: Sdružení pro obec a KDU-

ČSL s výsledkem 3:4. Přestože jsem i já byl na 

kandidátce KDU-ČSL, zklamalo mě povolební 

vyjednávání o funkci 

místostarosty. Na tuto 

funkci byl navržen 

stranou Sdružení pro 

obec p. Ivan Dort, který 

především tuto kandi-

dátku sestavil a řídil. 

Zástupci KDU-ČSL však 

tento návrh nerespektovali a navrhli tuto pozici p. 

Pavlu Vyoralovi, který to přijal i proti doporučení 

zástupců své strany. Na ustavujícím zastupitelstvu 

byl potom zvolen čtyřmi hlasy ze sedmi.  

Pak proběhla volba předsedů výborů a na p. Dorta 

opět nezbyla žádná funkce, např. předsedy 

Kontrolního výboru, jak je nepsaným pravidlem, 

aby byla aspoň formálně zajištěna kontrola činnosti 

úřadu druhou stranou. Osobně to vnímám jako 

nedodržení základního pravidla demokracie a i jako 

křivdu na člověku, který nabízel své zkušenosti ve 

prospěch obce. Takovéto jednání z pozice síly není 

dobrým začátkem práce zastupitelstva a může to 

znamenat i další problémy.  

Velmi si cením toho, že v minulém zastupitelstvu 

jsme všichni, bez ohledu na to, za kterou stranu kdo 

kandidoval, především hájili obecní zájmy 

a nepanovala mezi námi žádná nevraživost. To se 

nám snad podařilo přenést i do obecního povědomí 

a zklidnit tak v té době někdy rozvášněné tábory. 

I díky tomu dobře fungoval společenský život 

v naší obci. A snad bude fungovat i nadále, pokud 

se nové zastupitelstvo bude řídit osvědčenou 

zkušeností, že základem úspěchu je vzájemná 

důvěra, která se však těžko získává zpět, pokud 

jsou prvořadé osobní zájmy a nedodržují se určitá 

nepsaná pravidla 

mravních zásad. 
 

 
Rudolf Karlík 

    

VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
Díky péči Olina 

Vojáčka se objevily 

dva nové „svaté 

obrázky“, jeden 

u chodníku a druhý 

u letiště. 
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6 Cesta na Lhotku, zastávka 

 

 

RECYKLUJME 
HRAVĚ!  

OPRAVA KOMUNIKACE 

HOSTIŠOVÁ - LHOTKA 
 

Jak jste si zajisté všichni všimli, proběhla na 

poslední chvíli v měsíci říjnu oprava komunikace 

Hostišová - Lhotka. Stav vozovky každý místní 

občan jistě dobře znal. Apelovalo se na starostu 

obce a zastupitelstvo, aby se oslovili podnikající 

uživatelé komunikace ZEKO, ZEMET a JM 

RACING  o finanční příspěvek. Společně s obcí 

Hostišová tyto subjekty přispěly částkou 40.000,- 

Kč (každý 10.000,- Kč). Stále nám chyběla na 

uhrazení faktury Správě a údržbě silnic částka 

21.000,- Kč. Proto jsme se rozhodli zorganizovat 

dobrovolnou sbírku občanů, při které se vybralo 

27.700,- Kč a tím mohl být závazek vůči dodavateli 

uhrazen. Zbývající částka 6.700,- Kč bude použita 

po zimě na drobné opravy této komunikace. Chtěl 

bych tímto poděkovat všem spoluobčanům, kteří na 

tuto opravu  jakoukoliv částkou přispěli. Současně 

chci poděkovat dobrovolníkům Romanu Dřímalovi, 

Pavlu Vojáčkovi, Pepovi Ogrodníkovi a Tomáškovi 

Kutrovi za ochotu sbírku uskutečnit. 

Libor Vojáček 

 

Na konci října proběhla sbírka pro Diakonii 

Broumov, která měla opět velmi pozitivní ohlas 

u občanů nejen z naší obce, ale také z okolních 

vesnic. Upřímně děkuji všem, kteří si udělali čas 

a  věci zabalili a přinesli.  Darováním nepotřebných 

oděvů, bot, ale i přikrývek, povlečení a nádobí jste 

pomohli nejen opravdu potřebným  lidem, ale také 

životnímu prostředí. Veškerý přinesený materiál se 

třídí a věci, které nenajdou uplatnění jako oděvy, 

jsou zpracovávány na technické utěrky, takže nic 

nepřijde nazmar. Chtěla bych také poděkovat 

paní  Ivetě Dovrtělové, která je vždy ochotná  

s touto sbírkou pomoci. 

Blíží se Vánoce, a tak bych Vám všem chtěla 

popřát hodně dárků u vašeho stromečku, ať 

v každém je zabalen 

jeden šťastný všední den. 

Všechno nejlepší 

v novém roce... 

Renata Beňačková 

PÁNI KLUCI 
 

My muži jsme všichni od pradávna lovci, válečníci, 

dobyvatelé. Naši předkové dobývali cizí země pro 

slávu, bohatství a úspěch u krásných žen. V dobách, 

kdy ještě nebyly děla a pušky, pralidé ubili mamuta 

kameny. Husité ničili křižáky kameny vystřelenými 

z praku. Kameny se shazovaly na útočníky z hradeb. 

Ti všichni byli hrdinové tehdejší doby. Bránili se, 

dobývali. 

V dnešní době pro slávu 

u žen dobýváte 

pomyslné hrady - třeba 

autobusovou zastávku. 

Každý velitel tehdejší 

doby by z vás, páni 

kluci, měl radost. Jak 

přesně dokážete trefit 

kamenem malé okno na zastávce. To je, jako byste 

trefili oko nepřítele. Bravo! A ženy vám klečí 

u nohou. 

Proč to nezkusit na oknech vašich domovů? To jsou, 

pravda, moc velké terče. A pan král – váš otec by pro 

vaše hrdinství asi neměl pochopení.  

Páni kluci, rytíři, měl bych návrh. Co takhle zbourat 

v rámci boje za úspěch u žen celou čekárnu? Aspoň by 

ta vybitá okna nehyzdila okolí. Měli bychom na 

Hostišové první historickou dobytou rozvalinu. Psalo 

by se o tom v kronikách. Ale nebyli by to křižáci, 

Hunové ani Tataři, ale hostišovští hrdinové a rytíři, co 

za tmy neznají strachu. 

A ještě něco. Dodnes se ve světě kamenuje za hříchy. 

A bolí to. Stejně jako bolí pár facek nebo sáhnutí do 

kapesného na úhradu škod.  

Volám všechny rytíře a hrdiny do zbraně! Vpřed na 

čekárnu! Moje to není, tak ať padne! 

Nezapomeňte však, že ve všech armádách byli špicli, 

udavači a bonzové, kteří za krajíc chleba udali své 

kamarády, aby unikli trestu. Mám pokračovat? 

Co takhle zřídit tajnou schránku, kde byste za rozbitá 

skla zaplatili – anonymně? To bolí, že? Tak vzhůru do 

boje.  
 

Já jdu však proti vám. 

Hostišovský valach 

Pinďa (Milan Smolka) 

    

    VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
Horizont ve spolupráci 

s obecním úřadem 

oslavil spolu s dětmi 

a dalšími Hostišovjáky 

17. listopad táborákem 

a vypouštěním lampionů 

štěstí na „chodníku“. 

    

    VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
Začátkem ledna 

proběhne tradiční 

Tříkrálová sbírka. 
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7 Ocenění obce 

 

 

RECYKLUJME 
HRAVĚ!  

Pár slov na okraj... 
 

Je doba Adventu, doba příprav 

nejkrásnějších svátků roku a také 

začátek hodnocení toho, co máme za 

sebou. Jaký byl letošní rok? Osobní 

bilanci si jistě každý udělá sám, na 

zhodnocení našeho společného života 

v obci se každý může dívat po svém. 

Já si myslím, že dění v naší obci bylo 

dost bohaté, pořádaly se nejrůznější 

akce; škoda jen, že tak zoufale málo 

navštěvované místními občany. Také 

skončilo volební období zastupitel-

stva vedeného Milanem Šestákem, 

které si dle mého názoru vedlo velmi 

dobře a za redakční radu Hostišov-

ských novin jim děkuji za příjemnou 

spolupráci. Věřím, že podobně 

budeme spolupracovat i s novým 

zastupitelstvem.  

Stejně jako každý rok i letos vyzývá-

me ke spolupráci všechny, kteří jsou 

ochotni jakýmkoliv způsobem pomá-

hat vytvářet naše obecní noviny! Také 

nám chybí zpětná vazba - nevíme, zda 

se Vám noviny líbí či ne, co děláme 

dobře, co byste chtěli vylepšit, změnit, 

zavést. Byli bychom vděčni za 

jakékoliv poznámky i náměty. I každá 

konstruktivní připomínka je pro nás 

motivací. Letošní rok se v novinách 

prolínala témata ekologie a třídění 

odpadu, v roce příštím bychom chtěli 

vzpomínat na to, jak se v obci žilo 

dříve a jak probíhaly tradiční akce 

(např. vodění medvěda, fotbalové 

zápasy na "hřišti", plesy). Budeme 

tedy určitě potřebovat pomoc Vás, 

pamětníků. Uvítáme Vaše vzpomínky, 

fotky...  

Přejeme všem klidné svátky, 

spokojenost, zdraví a chuť aktivně se 

spolupodílet na dění v naší krásné 

obci. 

Za redakční radu Dagmar Mynářová 

Již potřetí byli oceněni ti, kdo ve Zlínském kraji 

příkladně pečují o válečné hroby 
 

Slavnostní udělení pamětní 

plakety Ministerstva obrany 

České republiky těm, kdo 

se na území Zlínského kraje 

příkladně starají o válečné 

hroby, se 18. 11. 

uskutečnilo v prostorách 

krajského úřadu. Mezi 

oceněnými byli mezi jinými Marta Koppová, starostka obce 

Hostišové a Jiří Karlík, kameník, který se podílel na opravě řady 

pomníků. Akci zorganizoval krajský úřad ve spolupráci 

s Ministerstvem obrany České republiky již potřetí jako výraz úcty 

a ocenění těch, kteří se v uplynulém období výrazným způsobem 

podíleli na zachování piety padlých vojáků. 

 „Chtěl bych vyzdvihnout zásluhu všech, kdo dbají o válečné hroby, 

protože jako bývalý starosta vím, že starostové za toto úsilí nesbírají 

politické body, jsou to spíše starosti a peníze. Ale každopádně je to 

důležitá činnost, protože kultura společnosti se pozná i podle toho, 

jak vyjadřuje svou pietu mrtvým. A válečné hroby jsou také 

o kolektivní paměti, kterou bychom si měli připomínat už proto, aby 

se válečné tragédie neopakovaly,“ řekl náměstek hejtmana Jindřich 

Ondruš, který oceněným předal pamětní plakety.  

Mgr. Helena Mráčková  

Tiskové oddělení Krajského úřadu Zlínského kraje  

(zkráceno redakční radou)  

 

HOSTIŠOVSKÉ KOŠTOVÁNÍ – SKVĚLÝ 
 

Nechtělo se mi tam jít. Co tam? Hledět na staré známé tváře? 

Poslouchat stokrát oposlouchané písničky? No nic - vidina levného 

piva byla silnější. 

Začalo hudební koštování a já jsem začal trpět. První vystoupil 

nějaký sympaťák s exotickým jménem Ziggy Horváth. Jak začal 

mlátit do té svojí Yamahy, to jsem byl zlý. Ale ten mladý muž do ní 

bušil tak, až jsem si svlékl bundu. A do mikrofonu sděloval takové 

věci, až mi bylo smutno. Nějak mě chytil u srdíčka. Byl skvělý. Pak 

nastoupila pražská banda MY3AVI. Říkám si – baba na housle – 

ještě jakési poloviční, rozbité. Tak ti mě těžce vyvedli z omylu. 

Takový odlehčený folk jsem už 

dlouho netančil (a to jsem seděl). 

Ten basák Kuba – to byl celý náš 

Ruda z Hostbandu. Dnešní řečí – » 
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8 Hostišovské folkové koštování 

 

 

RECYKLUJME 
HRAVĚ!  

bylo to fakt dost hustý. Jo, a v jejich soutěži 

jsem vyhrál spolu s Donaldem jejich CD. Pak 

nastoupili domácí. 

 
 

Hostband šel do boje přímo. Vůbec se 

nechlubím, jaký jsem skvělý muzikant, ale 

když začali Ďáblovým stádem se starým 

honcem krav - mou titulní písní – byl jsem 

takto malej. Nezávisle na jejich vystoupení 

mám o tomto bandu ještě článek, viz dále. 

Prostě klasika – Pěnice měla krásné vlasy 

i hlas. Kamenná tvář Pavla odporovala 

tančícímu Rudovi. Jo, pane Michale, co to 

máš na krku, tu píšťaličku, co mě vzala tak 

u srdce? No comment. Vyvrcholení večera - 

Jiří Dědeček. Přijel zastoupit pana Buriana. 

 
 

Když jde všechno do hajzlu, tak mu věřte 

stejně, jako že ta jeho má ho ráda. Nechal 

jsem si od něho podepsat desku, kde zpívá – 

Zbytečně se celej balím do deky, stejně budu 

cítit tvoje doteky. Krásná představa. Co 

dodat? Rád bych tento večer taky hrál. – 

Příště to zkusím. Vyfotit se ve společnosti 

takových krásných lidí, kteří nám rozdali 

svou radost, bolest, naději. Líbilo se vám to? 

Mně ano. Moc. Tak příště. 
Váš Hostišovský Valach Pinďa (Milan Smolka) 

 
CD Hostband zpívá s Nadějí pokřtily kmotry Věra Hotařová, 

Radoslava Matuszková a Pavla Zatloukalová ml. 

 

Něco o hudebním zážitku 

 

Vitajte, vezmite pozdrav od hostišovského valacha Pindi. 
 

Každý si sem tam pustíme rádyjo, aj moja k luštění sudoků 
a kukurů. Prej aj krávy líp dojíja při bigbítu. 
 

No, a já si taky půšťám. Nejrači vysavač. Ten hučí v Á Dur 
a já si do něho zpívám. Vytvářím si melódyje a je mi fajn. 
Tokaj sem si pustil CD kapely Hostband a s vysavačem to 
znělo dobře. Vytvářím si přes ty jejich melódyje s Á 
Durovým vysavačem svoje kompo-
zice. Až to vynde na desce, tak se 
to bude menovat jednoduše po 
našom: Baby, Im Gonna Leave You 
(překlad: cérko, já ťa opúšťám).  
Tak sem se třeba dověděl, že 
Pěnice milovala trubadůra (Peťo - 
bacha!!!). Že Iva ví všecko. Ivo, přindu na radu! Ale sů tam 
momenty, keré mňa jako muzikanta tentujů. Gdyš slyším 
nejaký ten ohybný veršík nebo jak tá kytára sklůzne gdesi, 
gde nemá byt, tak to mě zježí chlupy a říkám: „Ty krávo“. 
Tým ovšem nemyslím svoje genijální IQ, ale teho skladatela, 
co to zesmolíl a takto zahrál. Su steklý, jak to že sem na taků 
jednoduchů kravinu nepřišél já sám? Při svojej genialitě. 
A pak sem na to došel: On to hraje přesně tak, jak bych to 
hrál já, kdybych to uměl. A to mě uklidnilo. Tak ať dál Iva ví, 
ať Pěnice miluje trubadůra, ale já nemůžu v noci spát, 
protože nevím, jak ti říct, že ťa lůbím. Tak aspoň vy spite 

a nechte to koňovi a na 
moudřejší ráno. 
   Váš Hostišovský Valach Pinďa 

(Milan Smolka) 

    

VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
Bábinky si s Male-

novjankou zazpívaly 

na předvánočním 

koncertě ve Lhotce. 

    

VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
V tradici setkání 

u Vánočního stromu 

přátelství pokračuje 

i nové zastupitelstvo. 

První uspořádalo 28. 11. 

2010. 
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9 Policie radí seniorům 

 

 

RECYKLUJME 
HRAVĚ!  

SENIOŘI – ČASTÉ OBĚTI ZLODĚJŮ 
 

Skoro každý týden se dozvídáme z televize, rozhlasu 

či novin o případu seniora či člověka se zdravotním 

handicapem, kterému byly ukradeny celoživotní 

úspory. Vynalézavost podvodníků a zlodějů stále 

stoupá, obezřetnost starších lidí však bohužel ne. 

Proto vyzýváme i naše občany: buďte pozorní, 

chraňte sami sebe i svůj majetek a nedůvěřujte 

cizím lidem! 
 

„Scénáře“, podle kterých jsou staří lidé podvedeni 

a okradeni, jsou většinou pořád stejné a velmi dobře 

známé. Zloději si většinou oběti vybírají v místech, 

kde je větší počet lidí, jako jsou nákupní střediska, 

zdravotnická zařízení, a dále v rodinných domech 

nebo bytech. 
 

Nejčastější postupy zlodějů:  

• zpravidla jsou dva, jeden upoutá pozornost 

a druhý krade 

• vyhledávají staré, osaměle žijící občany 

• vydávají se za pracovníky různých institucí, 

nebo tvrdí, že dobře znají jejich blízké 

• vetřou se do domu či bytu pod záminkou: 

odpočtu elektrické energie,  plynu, vody, 

údajné výhry nebo dědického řízení, 

domovního prodeje, koupě věcí, jejich údajné 

tísně 

• používají trik s rozměněním bankovky, 

většinou 5000 nebo 2000 korun a přitom 

zjistí, kde mají celoživotní úspory, které 

ukradnou 

• často žádají podepsat různé smlouvy nebo 

dokumenty (pojištění, televize, rozhlas) 

• pozor na lákavé zprávy o zvýšení důchodu, 

vrácení přeplatku nebo výhře! 

 

Nejčastější případy krádeží a podvodů: 
 

Zneužití poskytnuté služby  

Pachatelé přijdou do domovů starších osob a většinou 

žádají o možnost využití toalety, dále o vodu k napití 

či o vodu do auta. Jeden z pachatelů pak odvede 

pozornost hovorem a další vstoupí bez souhlasu 

majitele do domu, ve kterém hledá uložené peníze.  

 

Blízká osoba v tíživé situaci  

Pachatel se odkazuje na rodinné příslušníky seniora. 

Přichází s tím, že jejich syn – dcera (vnuk – vnučka) 

měli autonehodu a potřebují finance na opravu, nebo 

že se dostali do tíživé finanční situace, ale stydí se 

žádat o pomoc, že se dostali do problémů se zákonem 

apod. Důvody jsou různé a bohužel často fungují. 

Jakmile senior slyší, že je jeho blízká osoba 

v nesnázích, chce pomoci za každou cenu a to 

i přesto, že osobu, které peníze předává, vidí poprvé 

v životě. 
  

Falešní úředníci a opraváři  

Pachatel vystupuje jako pracovník úřadu, který jde 

vrátit finanční částku, nejčastěji přeplatek daně. Před 

poškozeného skutečně peníze předloží a požaduje 

vrácení zbývající finanční částky. Poté co pachatel 

zjistí, kde má senior uložené peníze, začne se 

pohybovat po domě a při nepozornosti seniora mu 

odcizí veškerou finanční hotovost. Stejnou taktiku 

používají také falešní opraváři plynu, zvonků, televizí 

apod. 
 

Podomní prodej  

Pachatelé nabízí za výhodnou cenu různé služby či 

zboží. Služby jako například broušení nožů pachatelé 

nadhodnocují a poškozený tak zaplatí částku 

o několik tisíc korun vyšší. Při nabídce nejrůznějšího 

nádobí, peřin, dek, pomůcek pro odpočinek a relaxaci 

za zvýhodněné ceny v nestřeženém okamžiku zloděj 

seniorovi ukradne hotovost. 
 

Jak se bránit možnému okradení: 

• nedávejte se do hovoru 

s cizími lidmi, kteří by jednali 

podle těchto scénářů 

• nepouštějte nikoho cizího do domu 

• nebuďte důvěřiví k podomním prodejcům, 

nabízené zboží koupíte daleko levněji 

v kterémkoli supermarketu 

• vyhýbejte se návalům lidí a tlačenicím, 

v obchodech kabelku nikdy neodkládejte do 

vozíku 

• nechlubte se šperky, cennostmi 

• žádejte o předložení služebního průkazu nebo 

jiného dokladu - zavolejte na úřad pro ověření 

(instituce většinou domlouvají návštěvu svých 

pracovníků telefonicky předem) 

• při každém podezření ihned volejte Policii na 

linku 158, 156, 112 

Dobré je si poznamenat registrační značku 

vozidla!!! 
 

Zdroj.: 

www.policie.cz 

Hana Pospíšilová 
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10 TÉMA: Recyklace hravě 

RECYKLACE HRAVĚ 
 

…když se řekne recyklace, představím si pás s pet 

lahvemi a třídiče, kterak vybírají nevyhovující kusy. 

Petky potom jedou dál, kde se lisují a poté 

zpracovávají v další věci. Ale o téhle recyklaci dnes 

psát nebudu. Recyklace, která bude dneska v centru 

dění, je hravá a domácká. Za recyklaci totiž můžeme 

považovat jakékoliv druhotné zpracování materiálu, 

který by jinak byl vyhozen mezi odpad a již nenašel 

své využití. Recyklovat můžeme všechny možné 

materiály, které doma vyprodukujeme. Stačí se nad 

nimi jen zamyslet a „hrát si“. 

 

Papír 

Nepotřebný papír je často používán k podpalování pod 

kotlem. Ale oheň nemusí být jeho jediným přítelem. 

I s vodou je jeho druhotný „život“ možný. 
 

� Ruční papír 

Pro jeho výrobu jsou 

vhodné staré noviny, 

naopak nevhodné jsou 

reklamní letáky, mastný 

a špinavý papír.  
 

Postup: Do kyblíku 

nasypeme na kousky 

roztrhaný papír a zali-

jeme vodou (poměr 

papír : voda je 1:2). 

Necháme papír rozmo-

čit, což trvá tak 1-2 dny. Když je papír rozmočený, 

rozmixujeme jej na kaši (ideální je ponorný mixer, 

nebo se dá i postupně vlévat do stolního mixeru). 

Vedle si položíme starý kus koberce (musí být 

položený obráceně, tedy chlupy dolů), na který pak 

dáme namixovanou kaši. Dáme jí tolik, aby byla po 

celé ploše koberce, a vše zakryjeme záclonou. 

Rozválíme válečkem a odtékající vodu odsáváme 

houbičkou. Po doválení sundáme záclonu a necháme 

papír ztuhnout a zaschnout, pak jen sloupneme 

z koberce a papír je na světě. 

S rozmixovanou kaší se dá ještě dále experimentovat: 

můžete do hmoty přimíchat temperovou nebo 

akrylovou barvu a udělat si tak barevný ruční papír, 

nebo si můžete udělat speciální vánoční papír – 

přidáním drceného hřebíčku, anýzu a skořice získáte 

papír vonící. Fantazii se v tomto případě meze 

nekladou.  

Zdroj: http://www.kutiluv-volny-cas.estranky.cz/ 

clanky/vyroba-domaciho-papiru/navod-na-vyrobu 

  

� Košíky z papírových ruliček 
 

Pěknou i užitečnou 

dekorací jsou košíky 

vyrobené z reklam-

ních letáků a jiného 

voskovaného papíru, 

nevhodného k výrobě 

ručního papíru.  
 

Postup:  

Papír rozstříháme na proužky 8-10 cm a uděláme 

z něj trubičky (natočíme na špejli a konec zalepíme). 

Vezmeme misku a ustřihneme karton podle jejího 

dna (2x). Nalepíme na něj  

trubičky (dokola po 2 

cm)... POZOR: musí jich 

být lichý počet. Nalepíme 

na karton s trubičkami 

druhý karton. Na nalepené kartony položíme misku 

a ohneme trubičky nahoru - přikolíkujeme k misce. 

Potom jen stačí proplétat zbylé trubičky mezi těmi 

postavenými, když dojdeme na konec trubičky, 

vsuneme do ní další trubičku a zalepíme. Když košík 

dopleteme, nabarvíme ho bezbarvým lakem a je 

hotovo.  

Zdroj:www.fler.cz 

 

Další možné způsoby využití záleží jen na Vaší 

fantazii. Hezký balicí papír můžete nalepit na 

nevzhledné krabice od bot, plechovky nebo různé 

další krabičky a udělat si tak levnou a přitom 

nápaditou dekoraci. 

 

Plast 

No, s plastem může být potíž. Jeho produkce je 

zpravidla větší než jeho možná využitelnost. Proto 

bych jeho další využití opravdu přenechala spíše 

průmyslové recyklaci, ale v maličkostech se » 

    

VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
Na Strážné rostou 

nejen nové domy, ale 

i nová rozhledna. 
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experimentovat dá. Například kelímky od jogurtů 
můžeme použít k různým dětským hrám nebo jako 
květináčky pro předpěstování sazeniček rajčat (ale to 
všichni víte). Ale abych nebyla tak stručná, tak vám 
ukážu, že se z plastů dají tvořit i VELKÉ věci. 

Designérka Veronika 
Richterová z pet láhví už 
několik let vytváří věci do 
domácnosti. Na titulní straně 
novin vidíte několik lustrů.  

Zdroj: 
www.designmagazin.cz 

 
…dalším oku lahodícím výtvorem může být třeba 
mandala z víček od petek, vytvořená ve Vysokém 
Mýtě. 
 

 
Zdroj: www.ekovychova.cz 

 
…pokud jste otevřeni inovacím, tak můžete sehnat 
i šperk z „petek“. 
 

 
www.fler.cz/plastic-is-fantastic 

Sklo 
Sklo má opětovné použití docela jasné. Sklenice od 

kompotů slouží dále pro kompoty a marmelády. 

Lahve od alkoholu slouží zase na alkohol, nebo jsou 

zálohované, a tam je potom jejich používání 

opakované a tedy recyklace není třeba. Ale co když se 

láhev rozbije? 

…využití je potom možné buď do mozaiky, nebo 

třeba opět na šperky. 
 

 
Zdroj: www.fler.cz/luckywaste 

 
Textil 

Postarší oblečení je 
možno dát na charitu, 
ostatně to hodně z nás 
dělá… Zrovna nedáv-
no proběhla jedna 
sbírka i tady na 
Hostišové. Pokud ale 
máte roztrhané staré 
oblečení, je možno jej 
použít na hadry nebo 
na něco hezčího: co 
třeba kobereček 
„hadrák“? 

Zdroj: http://www.fler.cz/pavla-d-0 
 
…recyklace je dobrá. Zkusme být otevření novým 

materiálům a než něco vyhodíme, zkusme 

popřemýšlet, jestli bychom s trochou hravosti 

a fantazie z předmětu nevytvořili něco, co by ještě 

mohlo sloužit. S heslem: Recyklaci zdar! 

Jana Ondráčková 

    

VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
 

Kluci si postavili 

chatu v Trnovci - 

roste další genera-

ce hostišovských 

trampů? 
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RECYKLUJME 
HRAVĚ!  

Bizoni na lovu 
 

Tento název mě napadl okamžitě poté, co jsem 
navštívila Karla Jurčíka a vyzpovídala nejen jeho, ale 
i jeho ženu Evu, která tak trochu převzala otěže lovu 
podpisů. Bizoni loví „podpise“ už třicet pět let 
nehledě na roční období či politickou garnituru a jak 
se na správné lovce patří, jejich trofeje zdobí zeď 
pokoje. Sbírka je úchvatná, podpisy jsou spolu 
s fotkami a rozhovory či články vzorně nalepené 
a roztříděné v šanonech. Prohlédla jsem si mnoho 
z nich a viděla „podpise“ herců filmů Harryho 
Pottera, Vinetoua, herců Alaina Delona, Paula 
Newmana, Davida Duchovnyho... „Podpise“ 
spisovatelů George Simenona, Arthura Clarka či 
Geralda Durella a mnoha mnoha dalších. Na chvíli 
jsem v pěkně vytopeném hostišovském domku pocítila 
závan velkého světa a známých tváří, které najednou 
nebyly tak vzdálené a nedostupné. 
 

Čím to, že jsi začal sbírat „podpise“? 
To musím začít od svého prvního podpisu. Na 
spartakiádě v šedesátém pátém jsem na Václaváku 
potkal Matušku a nechal si ho podepsat. Po deseti 
letech jsem dělal pořádek v papírech a tak mě 
napadlo, proč mět jeden podpis, když jich můžu mít 
víc. Začal jsem se pídit po adresách v novinách a tak 
a vyčetl jsem kde kdo bydlí. No a od té doby posílám 
dopise s žádostí o autogram. Po pár neúspěších 
začaly dopise chodit zpátky. To byla úleva, protože to 
konečně začalo mít smysl. Dodneška vyhlížíme 
pošťačku, jestli něco nepřijde. Dopise posíláme 
dodneška. Teď sbíráme podpise společně. Napřed 
moja nesbírala, teď mě do teho nutí a píše dopise. 
Dovnitřku dáváme taky ofrankovanou obálku, aby 
nám to mohli poslat zpátky. No a jezdíme každý rok 
do Zléna na filmový festival a tam získáváme další 
podpise. Jinak jsem od roku osmdesát osm člen 
Klubu sběratelů autogramů v Praze. Mám číslo 
legitimace 121 – jsem teda jeden z prvních členů. 
Chodí nám speciální časopis, kde só aj adresy, kdo 
umřel a tak.  
 

Jak „podpise“ třídíte? Máte je nějak rozdělené? 
Máme je poskládané v šanonech a lepíme je na 
zvláštní papír i s obrázkama, fotkama a článkama.  
Tematicky je máme rozdělené do jednotlivých 
šanonů, např. Zimní sporty, Herci, Lidé a Země (to 
sou podpise cestovatelů), Okno do kraje (lidi 
z regionu, i vzácní, které málokdo zná). Máme třeba 
šanon fotbalistů, spisovatelů, malířů, zahraničních 

herců. Mám aj podpise ze sjezdu rodáků. Polica je 
plná šanonů.  
 

Tvůj největší úlovek? 
Nedá se vybrat. Každý podpis má svoje kouzlo. Ale 
moja žena má asi pravdu v tom, že pro mě je největší 
úlovek podpis Pelého.  
 

Kolik máte podpisů? 
Spočétané je nemáme, ale v každém šanonu je zhruba 
padesát podpisů, takže jich bude kolem tisíce. 
 

Který nejslavnější podpis jsi získal tady přímo na 
Hostišové? 
Asi na folkovém koštování. Wabiho Daňka, Jana 
Kryla, Jiřího Dědečka...  
 

Odpovídají vám všichni na dopisy s žádostí 
o autogram? 
Všichni ne a nekeří až na poněkolikáté. Třeba včera 
došel podpis od Petra Urbana a to jsme mu psali před 
rokem... Rudolfu Hrušínskému staršímu jsem psal 
štyrykrát. Pak už sem nevěděl jak dál a tak sem 
napsal Janu Hrušínskému s tím, že bych chtěl podpis 
jeho aj jeho taty a slébil sem každému pleskačku. 
Podpise sem získal a poslal pro každého jednu 
pleskačku.  
 

Co vás na to baví? Proč to děláte? 
Toš proč. Je to náš koníček. Když nekde jedem, tak 
se můžeme setkávat se zajímavýma lidma, kteří jsou 
známí. A taky je to pro nás takový udržování 
přehledu.  
 

Před šesti lety jste dělali výstavu autogramů na 
Hostišové. Čí to byl nápad?   
Náš. Výstavu zme udělali v zasedačce na kultúře, 
byla tam týden. Na jaro, jestli se podaří, chystáme 
další výstavu. 
 

Sbíráte i něco jiného? 
Sbírám pivní tácky, ale těch mám jenom ze tři 
stovky. Jinak dělám už ze třicet roků Bavidlo 
vždycky na výroční oheň ve Studenci, dřív se Žánem, 
teď sám. A moja žena mi furt říká, ať napíšu 
hostišovský slovník.  
 
Díky za rozhovor 
a doufám, že ten 
slovník napíšeš! 
 Dagmar Mynářová 
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RECYKLUJME 
HRAVĚ!  

Když dva dělají totéž, není to totéž! Anebo je? 
 

Za dva týdny budou Vánoce a hlavně dětem přinese „Ježíšek“ 
dárky. Něco podobného dělá i „Santa Klaus“, který bydlí ve 
vesničce na severním polárním kruhu ve Finsku. Ale trochu 
popořádku. 
Vydal jsem se podívat na nejsevernější místo pevninské 
Evropy. Na Nordkapp v Norsku. Chtěl jsem tam být ve dny, 
kdy je noc a není tma. Z německého Roztoku jsme byli 
trajektem za pár hodin v Dánsku. Udělat si zastávku v hlavním 
městě Kodani stojí za to. Tam se projet lodí jako v Benátkách, 
navštívit park Tivoli atd. Snad jako pozůstatek doby nedávné 
je Christiania – malá čtvrt, kde žijí svými zákony „Hipies – 
děti květin“. Potom dále lodí od Hamletova hradu do Švédska. 
Napříč touto zelenou krajinou přes Stockholm, kolem 
Botnického zálivu k finským hranicím. Jelikož je tento kraj 
málo osídlen, mají tam silnice se třemi pruhy. Na jedné straně 
dva a na druhé jeden. Asi tak po dvou kilometrech se to střídá. 
Krajina je plná smíšených lesů, a tak když si v autobuse 

zdřímnete, 100 kilometrů 
ani nepoznáte. Ještě 
maličkost k nadpisu. Ve 
Švédsku nosí dárky 
„kozel“. Hodně se divili, 
jak může ten malý 
chlapec dárky unést. 
Dále do finské 
Rovianiemi. Je to hlavní 
město Laponska. Ještě 8 
km a byli jsme na 
severním polárním kruhu 
ve vesničce „Santa 
Klause“. I když to bylo 
koncem června, stále 
hrály „rolničky, 

rolničky…“ Vlastně jsou zde všichni 
obdarováváni. Finská měna je Euro, ale oni 
jedno a dvou centy nepoužívají, a tak je 
v obchodě Aurora v plastových sáčcích 
rozdávají. Aurora se jmenuje i jedna loď na 
Nilu. Aurora borealis je polární záře a tu 
jistě v Egyptě nikdo neuvidí. Je to totéž? 
V Laponsku žijí původní obyvatelé – 
Sámové. Jejich hlavní činností je chov sobů. 
Ze Santovy vesničky si lidé posílají 
pozdravy domů, které jim přijdou 
o Vánocích. 
Když ve Finsku, tak v Inari – finská sauna. 
Po zahřátí jsme to měli 50 metrů do jezera 
Inari, které má 1300 kilometrů čtverečních 
a ještě před 15 dny bylo pod ledem. 
I německý zájezd nešetřil potleskem. Fotku 
neposílám – zrušili by vám Hostišovské 
noviny. Odtud to bylo již jen pár set 
kilometrů na Nordkapp. Cíl naší cesty byl na 
ostrově, kam se jede 6 km tunelem pod 
mořem. Za vstup se platí větší peníz. Jsou 
tam dvě observatoře – jedna velká nízká 
budova a to samé pod zemí, kde je kino, 
kaple, ve skále restaurace, odkud je přes 
skleněnou část výhled na Severní ledový 
oceán. V této zemi Trollů pod kovovou 
zeměkoulí, odkud vede cesta jen zpět, přišlo 
vhod tekuté ovoce z Hostišové. Zpáteční 
cesta Norskem byla úplně jiná. Dá se říct, že 
pro oko zajímavější. Tak vlastně – jak to je? 
Babo raď! 

 dědek Kvido Janík

 

Tož tak a zima je na krku 
 

Příroda uséná, listí opadává a my taky pomály 
upadáme. Tak zme se v našem „Hojahú“ 
rozhodli, že se taky uložéme k zimnímu spánku. 
Jak se na Hostišové říká, „půdeme kysať“. Tajak 
medvedi, ježci a od letoška aji bizoni. Poslední 
bizon byl gdysi chovné, ale teď ho necháváme na 
dožití. Tak ho v jeho kutlochu zazimujem 
a bizonka ho občas vyvede na vitamíny „B“ + 
„H“ (bylinná hořká). Prostě se vykotíme do 

brloha a snáď se probudíme, jak se gdysi říkalo, „do 
lepších časů“. Aby se vám lepší spalo u vašich televizorů 
a prožili svátky v pohodě, našli zme v zápiskoch K. B. 
Hostišovského  pohádku z pozaostalosti.  
Sněhurka a sedm stateč-
néch 
U Sněhurků bylo smutno 
neveselo. Trpaslékom 
zavřeli doly. Mimo » 



 
 
 
 

Hostišovské noviny. Vydává OÚ Hostišová, tiskne CICERO-press, spol. s r. o., Napajedla, v nákladu 170 ks. Redakční rada: 
D. Mynářová, M. Mikšaníková, H. Pospíšilová. E-mail: ou@hostisova.cz. REG MK ČR E 13 

 

Hostišovské noviny 
 

14 HOJAHÚ, Pozvánky  
 

Sněhurky neměli do čeho pichnóť. Rópama už nevěděli co by 
vymamlasili. Zachránila ich až zlá macecha. Donesla Sněhurce 
otravné mobil. Nacpala do něho trpasléky a vymyslela SMS 
(sedm maléch statečnéch). Od té doby trpasléci ťukajó svojema 
krompáčkama do kláves. Sem tam potřebujó nakrmiť 220 
voltama. Skóšalo se aji 380, ale jejich vékon klesl na nulu. Pak se 
objevil princ Oskar a to byla vlastně pomsta zlé macechy. Byl to 
dýler od mobilů. Mobilů přibévalo, trpasléků ubévalo. Chuderu 
Sněhurku princ vyhnal do Studenca, aby kladla pasti a chytala 
trpasléky.  
Pro vaše lepší usínání vám prozradíme, jak to dopadlo. Princ 

Oskar zkrachoval, macecha prchla na 
Bahamy krmit žraloky, Sněhurka si 
pořídila živnostenský list a nezaměst-
nanost trpasléků je nulová. 
Příjemné spaní přeje stréček smrček 
a do nového roku „Hojahú“. 

Karel Jurčík 
 

ZVEME VÁS OPĚT NA NOVOROČNÍ VÝŠLAP 
 

1. ledna 2010 se na Hřebeni objevilo kolem 150 odvážných. Ráno 
byla velká mlha, +2 oC a celkem vlhko, takže jsme neměli obavu 
ze zapálení lesa. 
Nahoře na Hřebeni byla dobrá pohoda s opékáním špekáčků 
a myslíme, že proběhl i největší košt slivovice a ta je na Hostišové 
v dobré kvalitě. 
Při Novoročním výstupu na Hřeben 1. ledna 2011 bude opět nové 
razítko, které si můžete dát do deníčku na památku.  
Na tuto vycházku, která začíná v 10 hodin na Hřebeni, vás zvou 
pořadatelé a sdružení Horizont Hostišo-
vá. 
 

Příroda je nejlepším přítelem, ví vlastně 
o nás všechno a ještě nás má ráda. 
 

Dobrý krok a nezapomeňte si vzít 
občerstvení nebo i obžerstvení. 

Eduard Janík 
 

 

MÍSTNÍ POPLATKY 2011 
 

Zastupitelstvo obce Hostišová schválilo na svém zasedání dne 16. 
12. 2010 výši místních poplatků na rok 2011 následovně: 
 

Místní poplatek za komunální odpad za osobu 500,- Kč 
Místní poplatek za komunální odpad za rekreační 
objekt 500,- Kč 
Místní poplatek za psa (i důchodci) 100,- Kč 
 

5. FARNÍ PLES 
Farnost Mysločovice pořádá v sobotu 
8. ledna 2011 v sále OÚ Sazovice již 5. 
farní ples. Začíná ve 20.00 hodin, k tanci 
hraje VIVIAN. Vstupenky můžete 
zakoupit i na OÚ Hostišová. 
 

VÁNOČNÍ STROM PŘÁTELSTVÍ 
Společné rozloučení s vánoční dobou 
proběhne v neděli 9. ledna 2011. Na toto 
tradiční setkání u kaple srdečně zvou 
zastupitelé obce. 
 

BESEDA S DŮCHODCI 
Na hostišovské seniory myslí i nové 
zastupitelstvo. Tradiční besedu s dů-
chodci pořádá v sobotu 22. ledna 2011 
v sále KD.  
 

VODĚNÍ MEDVĚDA 
Masopustní rej v čele s medvědem 
vyrazí do ulic v sobotu 5. března 2011. 
Všechny masky vítány! Mají sraz 
v 11.30 hodin u KD. 
 

Ordinační hodiny  
MUDr. Pospíšila 

 

ordinace Malenovice, tel. 577 158 999 
pondělí 9.00 – 11.30 
úterý 7.00 – 12.00 
středa 12.30 – 17.00 
čtvrtek 7.00 – 12.00 
pátek 7.00 – 12.00 
 

závodní péče a objednání 
pondělí 8.00 – 9.00 
úterý 6.30 – 7.00 
středa 10.00 – 12.00  
 17.00 – 18.00 
čtvrtek 6.30 – 7.00 
pátek 6.30 – 7.00 
 
ordinace Mysločovice, tel. 739 705 670 
pondělí 12.30 – 15.00 
 
Ceny vodného a stočného 2011 

Moravská vodárenská, a. s. 
 

Vodné Kč/m3 Stočné Kč/m3 

38,47 34,68 

    

VŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SIVŠÍMÁME SI    
Netopýrská chata se 

dočkala nové podla-

hy a hostila 44. 

výroční oheň. 


